

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.10/1),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.369, section XVI),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the recommendation on the question of education⁸⁹ adopted by the Trusteeship Council at its twelfth session in connexion with its examination of the 1951-52 annual report on the administration of the Territory;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority with regard to the petitioners' requests concerning permission to join the Red Cross and the selection of the District Administrator;

3. *Draws the attention* of the petitioners to resolution 857 (XII) adopted by the Council on the petition from Mr. J. Iriarte (T/Pet.10/19) which deals with the question of the price of copra;

4. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and in particular to the statement that if the price of copra on Ponape was raised to 10 cents a pound it would be equivalent to the price the petitioners state is paid in Japan and thus would leave nothing to pay for shipping, handling and other overhead expenses;

5. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council and, in addition, to transmit to the petitioners resolution 857 (XII) and the text of the recommendation on education adopted by the Council at its twelfth session.

479th meeting,
13 July 1953.

Resolutions on general petitions

864 (XII). Petition from the International Abolitionist Federation (T/Pet.General/21)

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from the International Abolitionist Federation (T/Pet.General/21),

Having taken note of the written observations of the Governments of New Zealand and the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (T/Obs.General/1 and Add.1) as well as of the oral statement of the representative of the United States of America (T/C.2/SR.81),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.368, section I),

1. *Recommends* that, in those Trust Territories where the international instruments concerning the traffic in persons and the exploitation of the prostitu-

⁸⁹ *Ibid.*

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.10/1),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.369, section XVI),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur la recommandation touchant l'instruction publique⁸⁹, que le Conseil de tutelle a adoptée à sa douzième session, à l'occasion de son examen du rapport annuel pour 1951-1952 sur l'administration du Territoire;

2. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante touchant les demandes d'inscription à la Croix-Rouge et le choix de l'Administrateur du district;

3. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur la résolution 857 (XII) que le Conseil a adoptée au sujet de la pétition de M. J. Iriarte (T/Pet.10/19) relativement au prix du coprah;

4. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration, et notamment sur la déclaration selon laquelle, au cas où le prix du coprah à Ponapé serait porté à 10 cents la livre, il serait égal au prix qui, aux dires des pétitionnaires, est payé au Japon, de sorte qu'il ne resterait rien pour couvrir les frais de transport maritime, de manipulation et les autres frais généraux;

5. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, et à transmettre aux pétitionnaires une copie de la résolution 857 (XII), ainsi que le texte de la recommandation sur l'instruction publique que le Conseil a adoptée à sa douzième session.

479ème séance,
13 juillet 1953.

Résolutions au sujet de pétitions d'ordre général

864 (XII). Pétition de la Fédération abolitionniste internationale (T/Pet.General/21)

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition de la Fédération abolitionniste internationale (T/Pet.General/21),

Ayant pris acte des observations écrites des Gouvernements de la Nouvelle-Zélande et du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (T/Obs.General/1 et Add.1), ainsi que de la déclaration verbale du représentant des Etats-Unis d'Amérique (T/C.2/SR.81),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.368, section I),

1. *Recommande* que, dans les Territoires sous tutelle où les instruments internationaux relatifs à la traite des êtres humains et à l'exploitation de la prostitution

⁸⁹ *Ibid.*

tion of others are not in force, the provisions of the instruments be reflected in the legislation of the Territory in so far as may be appropriate to the circumstances of the Territory;

2. *Requests* the Administering Authorities, with the exception of those who have submitted observations on the petition, to include in their next annual reports on the Territories under their administration statements of the extent to which the provisions of the instruments are reflected in the legislation of those Territories;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authorities and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

479th meeting,
13 July 1953.

865 (XII). Petition from St. Joan's International Social and Political Alliance (T/Pet.General/22)

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from St. Joan's International Social and Political Alliance (T/Pet.General/22),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.368, section II),

Recalling that the Council has included in its questionnaire a question regarding the violation of the physical integrity of women,

1. *Decides* to draw the attention of the Administering Authorities to the petition and to take up this question during its annual examination of conditions in those Trust Territories where the custom complained of may exist;

2. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authorities and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council and, further, to transmit to the petitioners the official records of the public meetings of the Trusteeship Council at which the question raised by the petitioners may be discussed.

479th meeting,
13 July 1953.

d'autrui ne sont pas en vigueur, la législation tienne compte, dans la mesure appropriée à la situation du Territoire, des dispositions que renferment ces instruments;

2. *Invite* les Autorités chargées d'administration, à l'exception de celles qui ont présenté des observations au sujet de la pétition, à indiquer, dans leurs prochains rapports annuels sur les Territoires placés sous leur administration, la mesure dans laquelle les dispositions des instruments en question se retrouvent dans la législation de ces territoires;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance des Autorités chargées de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

479ème séance,
13 juillet 1953.

865 (XII). Pétition de la St. Joan's International Social and Political Alliance (T/Pet.General/22)

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition de la St. Joan's International Social and Political Alliance (T/Pet.General/22),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.368, section II),

Rappelant que le Conseil a inséré dans son questionnaire une question relative aux atteintes à l'intégrité physique des femmes,

1. *Décide* d'attirer l'attention des Autorités chargées d'administration sur la pétition et d'aborder la question lors de l'examen annuel de la situation dans les Territoires sous tutelle où existerait la coutume incriminée;

2. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil, et à transmettre en outre à ceux-ci les procès-verbaux officiels des séances publiques où le Conseil aura examiné la question soulevée par eux.

479ème séance,
13 juillet 1953.